
Protokół Nr X/2020 
Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 08 stycznia 2020 r.

Obrady X nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Wiżajny VIII kadencji odbyły się w sali 
znajdującej się w budynku Straży Pożarnej w Wiżajnach.
W sesji udział wzięli:

- Radni;
lista obecności w załączeniu (załącznik nr 1);

- sołtysi;
lista obecności w załączeniu (załącznik nr 2);

- pracownicy Urzędu Gminy:
Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz - Wójt Gminy,
Pani Jadwiga Markowska - Sekretarz Gminy,
Pani Teresa Klejmont - Skarbnik Gminy,
Pani Ewelina Buczyńska - Referent w Urzędzie Gminy.

Obrady rozpoczęły się o godz. lO'**.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko otworzył obrady X Sesji Rady 

Gminy Wiżajny. Stwierdził, że na stan 15 Radnych, w sesji uczestniczy 14 radnych, co 
stanowi ąuorum do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko powitał Radnych i sołtysów. 
Przewodniczący Rady Gminy powitał Pana Wójta z obsługą oraz pozostałe osoby 
uczestniczące w sesji.

Do p-ktu 2
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punktu: Przyjęcie 

porządku obrad. Następnie odczytał proponowany porządek posiedzenia:
1.

2.

3.
4.

6.

7.
8 . 

9.

Otwarcie.
Przyjęcie porządku obrad.
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty.
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wiżajny.
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2020 rok.
Wolne wnioski.
Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko zapytał czy są propozycje do 
przedstawionego porządku obrad. Nikt z zebranych żadnych zmian nie wniósł, wobec czego 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem proponowanego porządku. Za 
oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący Rady 
Gminy stwierdził, że porządek został przyjęty.



Do p-ktu 3
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał punktu: Przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia. Dodał, że chodzi o przyjęcie protokołu 
z IX sesji Rady Gminy. Zapytał czy ktoś ma uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. Za 
przyjęciem protokołu oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty.

Do p-ktu 4
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Podjęcie 

uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa zarzuciła sposób wyliczenia opłaty za odpady komunalne pobieranej od 
gospodarstw pięcioosobowych i więcej. Maksymalna stawka opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi za odpady zbierane i odbierane w sposób selektywny od 
gospodarstwa domowego nie może przekroczyć kwoty 94,80 zł. W stosunku do gospodarstwa 
pięcioosobowego byłoby niesprawiedliwie, bo ono płaciłoby 90 zł, a rodzina 
dziesięcioosobowa 94 zł. Została ustalona stawka 20 zł za osobę. Po komisjach otrzymaliśmy 
telefon z Regionalnej Izby Obrachunkowej, że jeśli stawka ma być za osobę to nie możemy 
objąć tą uchwałą domków letniskowych, z tego względu wracamy do wersji 
z gospodarstwami domowymi. Regionalna Izba Obrachunkowa trochę nam namieszała, bo 
do 10 styczrua musimy podjąć uchwałę. Jest błąd z mojej strony, że za późno ogłosiliśmy 
przetarg. W Urzędzie jedna osoba jest dłuższy czas na zwolnieniu i wszystkie sprawy 
prowadzi jeden pracownik. Przepraszam za zamieszanie, ale myślę, że nikomu krzywda się 
nie dzieje. Zawsze możemy do tematu powrócić. Wszystkie projekty uchwał były wysłane do 
RIO w Białymstoku i zostały zaakceptowane. Mamy zapewnienie ze strony RIO, że uchwały 
nie będą już zmieniane.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko -  w 2020 roku Gminy mają 
osiągnąć 50% poziom recyklingu. Przy 400 t. odpadów powinno być 200 t. poddane 
recyklingowi. Jest prośba, żeby wśród znajomych, mieszkańców wprowadzić edukację 
o segregacji odpadów. Pozwoli nam to na zwiększenie poziomu recyklingu.

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska -  do tej pory nie mieliśmy sytuacji, że 
nie osiągnęliśmy poziomu recyklingu, w związku z czym nie otrzymaliśmy kary pieniężnej.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko -  jest jedno pytanie, które budzi 
wątpliwości, w jaki sposób pozyskują dane do wyliczenia poziomu recyklingu.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko -  uweiżam, że firma MPO jako 
firma solidna rzetelnie podejdzie do tej sprawy.

Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski -  kiedy zostaną rozwiezione grafiki i worki na
odpady.

Mieszkaniec Gminy Pan Andrzej Łanczkowski -  wystawiamy pojemniki czy worki 
na śmieci. Czy firma posiada samochód dostosowany do pojemników czy do worków.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  można zapytać te osoby co będą 
rozwoziły grafiki odbioru odpadów.

Mieszkaniec Gminy Pan Janusz Głosek -  czy popiół może być oddawany 
w workach, czy w pojemnikach metalowych.

Mieszkaniec Gminy Pan Andrzej Łanczkowski -  musimy mieć pewność czy 
w workach czy w pojemnikach.

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska -  odpady mogą być wystawione 
w workach albo w pojemnikach. Taka sama sytuacja jest z popiołem.



Mieszkaniec Gminy Pan Andrzej Łanczkowski -  chodzi o podwyższoną stawkę za 
śmieci. W którym momencie nastąpi stwierdzenie przez firmę, że w danej nieruchomości są 
niesegregowane śmieci.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  firma przyśle do Urzędu Gminy 
wykaz nieruchomości, z których odbierając odpady zweryfikuje brak segregacji.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 3).
Uchwała Nr X/73/20 w załączeniu (załącznik nr 4).

Do p-ktu 5
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Podjęcie 

uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz - w związku ze zmianą metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi należy zmienić w deklaracji na 
stawkę za gospodarstwo domowe.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 5).
Uchwała Nr X/74/20 w załączeniu (załącznik nr 6).

Do p-ktu 6
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Podjęcie 

uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wiżajny.

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że w Uchwale Nr 
IX/58/19 Rady Gminy Wiżajny z dnia 20 grudnia 2019 r. należy zmienić zapis „Uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia” na „ Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia 
ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego”.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta.

Głosowanie imienne uchwały w załączeniu ( załącznik nr 7).
Uchwała Nr X/75/20 w załączeniu (załącznik nr 8).

Do p-ktu 7
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2020 rok.
Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont przedstawiła zmiany budżetu na 2020 rok:

1. Zwiększono dochody i wydatki w wysokości - 105 000,- zł zweryfikowano dochody 
i wydatki na opłaty za zagospodarowanie odpadów komunalnych.
2. Przyjęto plan wydatków na remont urządzeń w hydroforni w Wiżajnach do wytwarzania 
i zaopatrywania mieszkańców w wodę w kwocie - 140 000,- zł.



3. Na powyższy cel zmniejszono plan wydatków w zakresie utrzymania dróg - 30 000,- zł, 
w dziale oświata i wyehowanie - 54 000,- zł, podatek od nieruchomośei łącznie - 44 375,- zł 
oraz wydatki w działe kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - 11 625,- zł.

Przewodnieząey Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są jakieś pytania. Z braku pytań poddał projekt pod głosowanie. Za podjęciem 
uehwały głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodnieząey stwierdził, że uehwała została podjęta.

Głosowanie imienne uehwały w załąezeniu ( załąeznik nr 9).
Uchwała Nr X/75/20 w załączeniu (załącznik nr 10).

Do p-ktu 8
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko odezytał treść punktu: Wolne

wnioski.
Wójt Gminy Pan Stanisław Jaeek Pietrukiewiez powiedział, że jesteśmy pod presją 

Sanepidu, bo na tą chwil mangan jest przekroczony, dawniej 100 jednostek to była norma, 
teraz ilość manganu to 50 jednostek. Wziąłem firmę z Oleeka do przeglądu SUW i po 
przeglądzie została przedstawiona oferta do wykonania na 140 000,- zł z VAT. Musimy 
4 filtry uzupełnić złożem manganu. Szukam wykonaweów na rozbudowę ujęcia wody 
w Wiżajnach, budowę pompowni wody oraz przebudowę oczyszczalni ścieków 
i wyposażenie przepompowni ścieków w miejscowośei Wiżajny. Dodatkowo musimy 
wygospodarować środki w budżeeie. Woda jest dobra, ale będzie jeszcze lepsza. Przez 10 lat 
SUW ehodziła bez jakiejkolwiek wymiany. Nie możemy ezegoś odpuścić, bo trzeba to 
wszystko zrobić.

Mieszkaniee Gminy Pan Andrzej Łanczkowski -  nie mogę wszystkiego zrozumieć. 
Podatki są dość wysokie. Inwestyeja w wodoeiągi jest wymagana, bo od 10 lat nie było 
remontu. Oddajemy 36 000,- zł w skali 4 lat, bo nie ehcecie przewalać papierów, a na inne 
cele nie mamy. Sami pieniądze oddajemy, a ciągle na eoś brakuje. Nie potrafimy wziąć tego 
co nam się należy. Oddajemy tak wolną ręką. Jesteśmy obciążeni, bo nie jesteśmy rolnikami. 
Płacę wysokie podatki i liczę, że będziecie robili wszystko dobrze, a nam pieniądze uciekają. 
Wykazywać więcej kreatywnośei. Chodzi mi o jednostki OSP i podatek od nieruchomości 
z którego zostali zwolnieni te 36 000,- zł.

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont -  według stawek na 2019 r. wysokość 
podatku dla OSP Wiżajny i Okliny wynosi łącznie 4 428,00,- zł. . Na 2020 r. nie został 
jeszcze wyliczony.

Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski -  tu nikt nie mówi o płaceniu. Chodzi o to, 
żeby Gmina podpisała umowę z OSP, że wynajmuje sałę to wtedy by się wyrównało i byśmy 
nie straeiłi subweneji.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jaeek Pietrukiewiez -  w innych gminach ten problem 
został już dawno uregulowany, jednostki OSP są zwolnione od podatków. Czasami tak 
wyehodzi, że trzeba zostawić tak jak jest. Z ezego OSP ma zapłacić te podatki, ze swoieh 
składek. Nie są to takie strasznie duże pieniądze, które straeimy zwalniająe z podatku.

Mieszkaniee Gminy Pan Andrzej Łanezkowski -  ja bardzo przepraszam, ale nie 
mam zastrzeżeń do OSP. Ja nie chcę im nic zabrać. Tylko na jej przykładzie budżet straei 
przez 4 łata 36 000,- zł. Należałoby dać tą kwotę strażakom, żeby zapłaeiłi ten podatek i nie 
stracimy na subwencji.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewiez -  na przyszłą sesję przygotuje się na 
temat OSP.

Skarbnik Gminy Pani Teresa Kłejmont -  wszystkie wydatki na OSP idą z budżetu 
Gminy, a podatek powinna płaeić OSP dla Gminy. My przekażemy środki dla Straży, żeby



oni zapłacili dla nas. Jest strata, ale z czego mają zapłacić. Zawsze był płacony podatek za 
OSP z budżetu Gminy, a teraz jak nie można to zostaje ich zwolnić.

Do p-ktu 9
Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko stwierdził, że porządek sesji 

został wyczerpany. Następnie podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu 
i zamknął obrady X nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Wiżajny VIII kadencji.
Sesja trwała do godz. 11̂**.

Przewodniczący Rady Gminy 

I-I Walenty Wałejko
Protokołowała: 
E. Buczyńska




